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Innledning 
VJJFF hadde gjennomgående for fiskesesongen 2022 et bra gjennomført opplegg for 
forvaltingen av elven. De målsetninger satt for driften av elven ble gjennomført i all 
hovedsak. Målsetningene for økonomien, da budsjettert omsetning, ble nådd samt at de 
fleste gjøremål som daglig leder hadde for drift også ble gjennomført.  
 
Denne evalueringen vil gjennomgå økonomi, herunder driftsbudsjett og omsetningstall. 
Evalueringen vil også gjennomgå fangststatistikk, elvedrift, gjennomføringen av 
kortsalget, og avslutningsvis redegjøre for neste års utfordringer og gjøremål.  

Økonomi 
VJJFF omsatte for 1.528.313 NOK i fiskekort. Provisjon til Elveguiden er på 179.167 
NOK.  
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De viktigste produktgruppene for VJJFF er kortsalget gjennom Team Jakobselv og Lille 
Chili, Nettsalgskortene, Døgnkort Finnmarkinger og Sesongkort. Disse produktgruppene 
utgjør hoveddelen av foreningens kortinntekter.   
 
Produkt/pristype 

    

FISKEKORT 2022 
    

Døgnkort - Team Jakobselv/Døgnkort - Team 
jakobselv 

   
518804 

Døgnkort - Websalg/Standard 
   

538824 
Døgnkort - Storstein/Døgnkort Storstein 

   
28028 

Døgnkort - Frikort/Frikort 
   

0 
Ikke medlem bosatt i Vadsø/Ikke medlem bosatt i 
Vadsø  

   
17490 

Døgnkort - Ungdom U/16 år/Døgnkort u/16 år 
   

9 
Døgnkort - Lille Chili/Døgnkort Lille Chili 

   
54912 

Døgnkort Finnmarkinger/Døgnkort Finnmarkinger 
   

55000 
Døgnkort medl. 16-18 år bosatt Vadsø kommune/Døgnkort medl. 16-18 år bosatt 
Vadsø kommune 

726 

Døgnkort medl. 16-18 år bosatt u Finnmark/u Norge/Døgnkort medl. 16-18 år 
bosatt u Finnmark/u Norge 

1188 

Døgnkort medl. bosatt i Vadsø kommune/Døgnkort medl. bosatt i 
Vadsø kommune 

 
13640 

Døgnkort medl. bosatt Finnmark/Døgnkort medl. bosatt 
Finnmark 

  
11220 

SESONGKORT 
   

0 
2022/Medlemspris 

   
267598 

2022/Frikort 
   

0 
Totalt 

   
1528313 

 

VJJFF har i 2022 hatt gitt nedgang i driftsinntektene. Dette skyldes primært at vi i 2021 fikk 

tilskudd fra bl.a Miljødirektoratet som ikke ble tildelt i 2022.  Medlemskontingent var i 2022 

på 79 850 kr med nedgang på 18 950 kr fra 2021.Inntekter fra fiskekort salg var på 1 528 313 

i 2022 mot 1 558 404 kr i 2021.Total bruttoinntekt for 2022 er 1 758 419 kr. gir en nedgang 

på 496 855 kr fra 2021. 

Foreningens samlede driftskostnader for 2022 var på 1.673 881 kr. Foreningens største 

driftsutgifter er lønn til daglig leder og fiskevakt, totalt på 518 415 kr. Samt 

forpaktningsavgift på 448 875 kr og provisjon til Elvefiske AS for salg av fiskekort på 179 

167 kr. VJJFF gjør opp et driftsresultat på 84 609 kr for 2022. Overskudd settes på 

innskuddskonto/høyrentekonto. 

Pr 31.12.22 har vi utestående fordringer på kr 1 517 205,-. 

Kortsalg, system og ny avtale/leverandør 
VJJFF har siden 2021 hatt avtale med Elvefiske AS/elveguiden som kortsystems 
leverandør. Systemet har fungert godt i 2022 og foreningen har fått solgt fiskekort etter 
avtale på nett, over disk og gjennom reiselivsbedrifter.  
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FEFO varslet i 2021 at man ønsker å se på muligheten for å samle alle forpaktere under 
samme fiskekort-distribusjonsavtale. VJJFF har forventinger om at dette vil tre i kraft i 
2024, eventuelt fiskesesongen 2025, grunnet implementeringstid. Styret i VJJFF vil følge 
opp dette arbeidet og søke å få til ordninger som er godt tilpasset driften til VJJFF.  
 
Erfaringene med dagens system er at åpent kortsalg, for fiskekortkategorien utenfor 
Finnmark, fungerer godt og gir god tilgang til denne kjøpegruppen.  
Tilgangen for de lokale og kortkategoriene ser også ut til å passe medlemmer og lokale 
fiskere bra. Kortsalget gjennom reiselivsbedrifter bør styret evaluere når kontraktene 
med bedriftene opphører i 2024. Når nytt system skal implementeres bør man se på 
hvordan dette skal organiseres for reiselivsbedrifter i sin helhet.  
 

Fangststatistikk  
Tallene er tatt fra Fangsrapp.no som er Statsforvalterens fangststatistikk for Jakobselva. 
Her fremkommer også statistikken fra de andre grunneierne i elven. Disse tallene 
omtaler kun anadrome arter. Per dags dato har ikke de andre grunneierne meldt inn 
fangster, men gjestene hos Torbjørn Bernhardsen som har kort gjennom Elveguiden 
rapporterer på disse kortene. Fangststatistikken viser en nedadgående trend for 
laksebestanden i elven. Styret anser det som positivt i denne sammenheng at av over 
halvparten av laksen er gjenutsatt og da har mulighet for å gyte i vassdraget.  
 
Avlivet laks:  
 

 Laks < 
3kg 

3kg <= 
Laks < 
7kg 

Laks >= 
7kg 

Sum laks Sjøørret Sjørøye 
Pukkellak
s 

    
Ant
all 

Ve
kt 

Ant
all 

Ve
kt 

Ant
all 

Ve
kt 

Ant
all 

Vek
t 

Ant
all 

Ve
kt 

Ant
all 

Ve
kt 

Antall 
Ant
all 

Ve
kt 

Total  475 
97
6 

134 
54
6 

24 
20
1 

633 
1 7
23 

2 2    1 2 

Stiftelsen 
Esbensen
  

 9 17 7 30     16 47               

Tiltaksfis
ke etter 
pukkella
ks  

                               

Torbjørn 
Bernhar
dsen  

                               

Vestre 
Jakobsel
v JFF  

 466 
95
9 

127 
51
6 

24 
20
1 

617 
1 6
76 

2 2       1 2 

 
Gjenutsatt fisk: 
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Laks 
under 3 
kg 

Laks 3- 
6,9 kg 

Laks 
f.o.m. 7 
kg 

Sum laks Sum 
sjøørret 

Sum 
sjørøye 

 
Ant
all 

Ve
kt 

Ant
all 

Ve
kt 

Ant
all 

Ve
kt 

Ant
all 

Ve
kt 

Ant
all 

Ve
kt 

Ant
all 

Ve
kt 

Total 366 76
6 

31
5 

1 4
54 

83 74
8 

76
4 

2 9
67 

2 1 1 1 

Stiftelsen 
Esbensen                                

                        

Tiltaksfiske etter 
pukkellaks                      

                        

Torbjørn 
Bernhardsen                               

                        

Vestre Jakobselv 
JFF                               

366 76
6 

31
5 

1 4
54 

83 74
8 

76
4 

2 9
67 

2 1 1 1 

 
 

Midtveisevalueringen  
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MIDTSESONGEVALUERING AV 
LAKSEFISKET  2022       

240.Z Vestre_Jakobselv         Avtalt evalueringsdato:   25.jul 
                      

  Gytebestandsmål   
 

1 919  kg   
Dato for innhenting av 
statistikk:   24.jul 

                          
        KUN GRÅ FELT SKAL FYLLES UT 

AVLIVET LAKS         Smålaks   Mellomlaks   Storlaks     

            < 3 kg   3,0-6,9 kg   
 ≥ 7,0 
kg     

Hvor mange kg er rapportert avlivet ved 
dato for evaluering?   444 kg 279 kg 97,2 kg   
Hvor stor del av fangsten tror dere er 
rapportert?      90 % 90 % 90 %   
Antatt andel hunner pr. vektklasse i 
avlivet fangst     30   70   55 %   
Estimert mengde avlivet 
hunnlaks         148,0   217,0   59,4     
                          
            KUN GRÅ FELT SKAL FYLLES UT 
GJENUTSATT LAKS         Smålaks   Mellomlaks   Storlaks     

            < 3 kg   3,0-6,9 kg   
 ≥ 7,0 
kg     

Hvor mange kg er rapportert gjenutsatt ved 
dato for evaluering   162,3 kg 709,3 kg 315,01 kg   

Hvor stor del av gjenutsatt fisk tror dere er 
rapportert?    90 % 90 % 90 %   

Antatt andel hunner pr. vektklasse hos 
gjenutsatt fisk   30   70   55 %   

Estimert mengde gjenutsatt 
hunnlaks       54,1   551,7   192,5     

                          
                          

RESULTAT           Tidlig år   Normalt år   Seint år     
Forventet gytebestand ved 
sesongslutt      4 402  kg  5 148  kg  7 191  kg   
Avvik fra gytebestandsmålet          2 482  kg  3 229  kg  5 272  kg   

Forventet gytebestand som prosent av 
gytebestandsmålet    229  

 
%   268  

 
%   375  

 
%    
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BEREGNINGER Smålaks Mellomlaks Storlaks   Kommentarer 

Antatt fangstrate  55 40 30 % Inkluderer gjenutsatt fisk 

            

Tidlig år           

Samlet fangst av 
hunnlaks ved 
evaluering 202 769 252 kg   

Prosent tatt tidlig år 
ved dato for 
evaluering 56 60 65 % 

Basert på tidligere års 
fangststatistikk 

Samlet fangst av 
hunnlaks ved 
sesongslutt 361 1271 385 kg   

Totalinnsig av 
hunnlaks til elv 656 3177 1282 kg 

Hvor mye hunnlaks som 
kommer opp i elva i løpet av 
sesongen 

Mengde avlivet 
hunnlaks ved 
sesongslutt 264 359 91 kg   

Størrelse på 
gytebestand 392 2818 1191 kg   

            

Normalår           

Samlet fangst av 
hunnlaks ved 
evaluering 202 769 252 kg   

Prosent vanligvis tatt 
ved dato for 
evaluering 46 53 53 % 

Basert på tidligere års 
fangststatistikk 

Samlet fangst av 
hunnlaks ved 
sesongslutt 437 1444 475 kg   

Totalinnsig av 
hunnlaks til elv 795 3611 1582 kg 

Hvor mye hunnlaks som 
kommer opp i elva i løpet av 
sesongen 

Mengde avlivet 
hunnlaks ved 
sesongslutt 320 408 112 kg   

Størrelse på 
gytebestand 475 3203 1470 kg   

            

Seint år           

Samlet fangst av 
hunnlaks ved 
evaluering 202 769 252 kg   
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Resultatet fra denne beregningen viser at Jakobselva ligger godt innenfor 
gytebestandsmålene, selv om avvikene fra «normalår» er vesentlig. Det ble derfor ikke 
iverksatt tiltak i elven for å redusere uttaket av fisk sesongen 2022 etter midtveis 
evalueringen. Naturtjenester i Nord, våre elvevakter og dagligleder gjorde hyppige 
tellinger underveis i sesongen, og tellingene viser at det sto et mindre antall laks i flere 
av kulpene under 1. fossen, enn hva registret tidligere år. Det ble registret fire 
pukkellaks denne sesongen i fiskefellen, men mengden pukkel-lakseyngel som ble 
registret, tidlig vår på gyteplassene i sone 1, var betydelige sammenliknet med tidligere 
år.   
 
VJJFF er i dialog med NINA, FEFO og Statsforvalteren med mål om å få revidert 
gytebestandsmålene for Vassdraget. Dette med bakgrunn i at foreningen opplever at 
oppgangen av fisk stadig blir mindre. Tellinger av fisk i sone 1 viser et redusert antall 
fisk og fangststatistikkene, siden 2017, er nedadgående. VJJFF venter ennå på 
tilbakemelding på om dette arbeidet vil iverksettes av ansvarlig myndighet og styret vil 
fortsette å følge dette opp i fortsettelsen.  

Elvedrift  
Daglig leder har driftet kortsalget, sesongforberedelsene, alt av rapporteringer og andre 
oppgaver tilknyttet driften av elva. I tillegg til dette har daglig leder, sammen med 
elveoppsyn og samarbeidspartner (Naturtjenester i Nord) jobbet med overvåkning av 
elven, dykking og deltatt i flere møter med bla. FEFO. Daglig leder har hatt en rekke 
intervjuer med ulike medier lokalt gjennom året. 
 
Daglig leder og forpakterteamet har tatt imot flere foreninger/ elveforpaktere/ 
elveeierlag, politikere, samarbeidspartnere og medier lokalt og internasjonalt for å 
inspisere flyteristfellen.  

Vakthold  
Styret ansatte to nye elveoppsyn etter utlysning. Alexander Noren og Ingrid Aarstand 
Berg ble innstilt. Søkertilfanget til elven var bra og styret med daglig leder er imponert 
over den jobben våre elveoppsyn har gjort for oss denne sesongen. Kompetansen begge 

Prosent tatt seint år 
ved dato for 
evaluering 27 38 41 % 

Basert på tidligere års 
fangststatistikk 

Samlet fangst av 
hunnlaks ved 
sesongslutt 752 2024 609 kg   

Totalinnsig av 
hunnlaks til elv 1367 5059 2031 kg 

Hvor mye hunnlaks som 
kommer opp i elva i løpet av 
sesongen 

Mengde avlivet 
hunnlaks ved 
sesongslutt 550 571 144 kg   

Størrelse på 
gytebestand 816 4488 1887 kg   
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vaktene har tatt med seg til foreningen og delt med oss har vært avgjørende for årets 
elvedrift og har gitt foreningen gode kunnskaper for videre drift.  
 
Arbeidet til vaktene har vært administrert av daglig leder og styret mener vi har 
kommet godt i mål med de gjøremål som var planlagt for denne sesongen, selv om ikke 
alt ble gjennomført. I driftsplanen for året 2022 var planen å utbedre feil og mangler på 
hytta i GB. samt reparere fisketrappene i 3. fossen. Pga. felleprosjektet i sommer ble ikke 
disse punktene gjennomført. 
 
Videre har vaktholdet blitt gjennomført av frivillige vakter i alt 12 stk, som har gjort en 
god jobb for elva og foreningen. Flere har bidratt i montering og demontering av 
flyteristfellen og gjort en svært stor jobb for oss i tilknytting til dette. Styret med daglig 
leder fornøyde med innsatsen og for det gode resultatet etter endt sesong.  
 
Takk til; 
Raymond Jørgensen, Tor Randa, Odd Letho, Henrik Kjølås, Vilde Fredheim, Ketil 
Fredheim, Torbjørn Bernhardsen, Ingvild Maria Leifsdatter, Lasse Reisænen Johnsen, 
Hans Mannsverk, Steinar Stock og Tobias Davidsen. 

Fisketrappene  
Fisketrappene fungerte bra gjennom hele sesongen med noen modifiseringer i enkelte 
kummer. Støttemuren i Tredjefossen har fungert godt og tåler fortsatt store 
vannmengder om våren.  
 
Fisketrappene trenger fortsatt vedlikehold, særlig gjelder dette veggene i kummene i 
tredjefossen. Vi fikk ikke gjennomført utbedring av vegger i fistetrappene i 3. fossen pga. 
felleprosjektet. Det ble gjort forprosjektering på materiell og utgifter. Prosjektet settes 
opp til gjennomføring i 2023 eller 2024, avhengig av kapasitet i foreningen. 
 
Det ble fjernet steiner og grus i kummene i 3. fossen. 

Fisketellerne  
Fisketellerne er gamle, men fungerer delvis. Utfordringene med tellerne er at de ikke 
teller korrekt. Dette slår seg ut på to forskjellige måter:  
 

1. Det går ca 6-7 sekunder mellom hver gang det registreres fisk gjennom 
telleren. Går fisken raskere gjennom telleren enn hva telleren rekke å 
registrere, vil ikke alle fiskene telles. 

2.  Går det flere fisk samtidig, vil ikke disse fiskene registreres i telleren. Dette 
fører til at resultatet fra fisketellerne ikke gir korrekt antall laks som passerer 
trappene. Videre er mekanismen som registrerer gjennomgangen noe ustabil. 
 

Daglig leder dokumenterte i år at måten mekanismen er innstilt har gjort at en del 
smålaks ikke har blitt registrert (det går altså flere laks igjennom samtidig, men kun en 
blir registrert). Det er derfor sannsynlig at man har hatt et for lavt antall registreringer 
på grunn av dette. 
 
Daglig leder ønsker å skifte ut de gamle telle-systemene for å få et valid tall og ikke bare 
et bilde av når fisken går. Dette vil også kunne bidra til midtsesongevaluering, forskning 
ol. 
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Vakthyttene  
Vakthyttene til VJJFF er i ulik forfatning.  
 
Vakthytten i Djupholla ble brukt av oppsynet og tilbakemeldingene er at hytten 
fungerer, men den lekker vann inn i alle hjørnene slik at det er sopp/ mugg på innsiden 
av veggene. Dette kan være helseskadelig. Det er ikke gjort utbedringer på hytten som er 
i Djupholla, jf. sesongevalueringen 2020: «Det må også gjøres tiltak på eksisterende hytte. 
Her trenger det fukt gjennom hjørnene på veggen. Her bør ulike tiltak vurderes. Videre er 
det også formålstjenlig å flytte den nye til hvor den gamle hytten står. Dette vil gjøre at 
hytten er mer funksjonell mtp oppsyn opp over elvedalen. Denne hytten trenger også ved til 
fyring neste år.» Dette har ikke blir utredet eller blitt gjort denne sesongen og bør tas 
opp til vurdering kommende sesong.  
 
Vakthytta i Vakthyttekulpen er i samme tilstand som tidligere og blir så å si ikke brukt 
av engasjert personell i VJJFF. 
 
Vakthytta i GB trenger fortsatt å bli jekket opp. Nå står den ene delen av hytta rett ned 
på torven. Dette må utbedres i 2023 før skadene blir for store. Plattingen mellom hytta 
og badstuen trenger maling. Badstuen må fullføres innvendig. Disse punktene ble 
planlagt gjennomført sesongen 2022, men måtte vike pga. felleprosjektet. 

Andre eiendeler 
Foreningen kjøpte inn oppsynstelt som ble satt opp på vestsiden i Äimänpää. Målet var å 
styrke oppsynet i øvre del av vassdraget. Det ble søkt disp. gjennom kommunen for 
kjøring med ATV, og det ble søkt FEFO om tillatelse til å ha oppsynstelt stående. 
Tillatelsen av oppsynstelt gjelder i 10 år. Teltet har vært brukt av betalt oppsyn, frivillig 
oppsyn og daglig leder.  Ved hjelp av teltet har vi klart å styrke oppsynet i øvre del av 
vassdraget. 

ATV’ene til foreningen har hatt sitt årlige vedlikehold, samt at begge syklene har måttet 
ha reparasjoner. Vi måtte bytte to front dekk på en av ATV-ene.  

Foreningens bil-henger har også vært på service. Den har fått nye bunnplater og 
skjermene ble utbedret.  

Gjennomføringen av kortsalget  
Kortsalget ble gjennomført som forventet. Tilbakemeldingene fra våre 
samarbeidspartnere er at systemet har fungert godt og vi har hatt få problemer 
underveis.  
 
Styret satte ned et utvalg som gjennomgikk kontraktene til reiselivsbedriftene og 
grunneier i Storsteinen. Alle kontraktene ble resignert med noen endringer, jf. 
ankesaken i departementet i 2020. Endringene er at bedriftene har kontrakt med oss ut 
forpakningsavtalen med FEFO. Dette skaper større forutsigbarhet for oss og bedriftene. 
Kortsalget åpner på nett 1. mai og bedriftene skal ha solgt sine kort innen denne dato. 
Usolgte kort etter denne datoen legges ut for nettsalg.  
 
Fefo har sammen med forpakterne jobbet med ulike aktører for å etablere et felles 
kortsalgssystem for alle forpakterne, dette arbeidet forventes ferdigstilt i 2024, når nye 
forpaktningsavtaler skal signeres.  
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Overvåkningsfiske – NINA og NINORD 
Resultatet foreligger ennå ikke, rapporten publiserer høsten 2023. 
 

Pukkellaks, fiskefelle i 2023, dugnad og presse, 
VJJFF har gjennom de siste årene samlet kunnskap, deltatt på kurs og konferanser for å 
bedre forstå utfordringene og biologien til pukkelaksen (PL). Erfaringer fra 2019 ble 
dokumentert og utfordringene tilknyttet uttaket i 2021 ble kartlagt. Våren 2022 ble 
utvandrende PL-yngel kartlagt i samarbeid med Naturtjenester i Nord og resultatet viser 
at utvandringen er stor for vårt vassdrag. Det foreligger ikke sammenliknbare tall, da 
dette er første gang dette er gjort for vårt vassdrag. Det er derfor grunn til å vente en 
stor oppgang i Vassdraget i 2023.  
 
I sesongevalueringen i 2022 skrev styret følgende: «Styret mener derfor at det eneste 
langsiktige og rasjonelle løsningen for Vestre Jakobselv er et effektivt 
fangstsystem/fiskefelle i flomålet av vassdraget. Garnuttak og notuttak vil koste om lag 5,5 
millioner kr i en tiårsperiode (basert på dugnadstimer og regnskapstall for 2021), derfor 
vil en fiskefelle være en langt rimeligere økonomisk løsning for vassdraget i samme 
periode. Fiskefelle vil også være mer effektivt og rasjonelt enn hva garn- og notfiske, basert 
på våre erfaringer fra årets pukkellaksuttak.» 
 
VJJFF har derfor jobbet aktivt med å få etablert en fiskefelle i vassdraget. Dette arbeidet 
har vært vellykket og gjennom et godt samarbeid med ulike myndighet og da spesielt 
Statsforvalteren i Troms og Finnmark, har man fått etablert en flyteristfelle i Jakobselva. 
Fiskefellen er ikke etablert i flo-området i vassdraget, men i Hermankulpen. Bakgrunnen 
for dette er at det er her det er bunnsedimenter som muliggjør en slik felle-løsning, samt 
at vanndybden og strømforhold er best egnet i denne kulpen.  
 
VJJFF fikk etabler fiskefelle i Hermankulpen i 2022. Fellen er en flyteristfelle og sperrer 
av hele elven på brekket i kulpen. Erfaringene med fellen er at den fungerer godt, men at 
fangstkapasiteten til buret er for lite, mtp de ventede mengdene med PL i 2023.  
 
Fellen er lagret på østsiden av elven på platting. Wire’en er fortsatt i elven, og det 
vurderes om denne skal fjernes når isen går på elva.  
 
Fellen ble montert i samarbeid med leverandøren, VJJFF og Yngve B. Harila. Utgifter til 
prosjektet ble i sin helhet dekket av Statsforvalteren i Troms og Finnmark.  
 
VJJFF brukte flere dugnadsrunder/dager på å ta opp fellen. Dette er ikke teknisk 
krevende, men man behøver nok folk til å gjennomføre løftejobben med de ulike 
elementene. Fangstbur og øvrig ble tatt opp av elven av dagligleder og representanter 
fra felleutvalget.  
 

 

Felledrift, logistikk og salg/avhending av pukkellaks 
Styret skrev videre i evalueringen i 2022: «Styret ønsker derfor å nedsette et eget utvalg 
som jobber med sikte på å få etablert fellesystem i vassdraget innen sesongen 2023. Styret 
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mener dette arbeidet bør gjøres i nært samarbeid med FEFO, Statsforvalteren, 
Naturtjenester i Nord, NVE og NINA.» 
 
Styreleder og daglig leder har siden etableringen av fellen hatt kontakt med 
Statsforvalteren, Miljødirektoratet, FEFO og andre forpaktere for å kunne utarbeide et 
driftskonsept for fellen i 2023. Konseptet legger opp til fem ansatte i fellen i en 
avgrenset periode som skal drifte fellen, herunder røkte fellen, slakte ned fisk og 
vedlikeholde systemene. VJJFF har signert en avtale om drift av pukkellaksfelle med 
Statsforvalteren til en verdi av 400.000 kr. Denne avtalen om handler lønn til ansatte og 
driftsløsøre.  
 
Styret, daglig leder og felleutvalget, nedsatt av styret våren 2022, har utarbeidet et 
logistikkprosjekt, med mål om å frakte PL fra fellen til Evjenholla. Målet er å kunne 
bevare fisken til matkonsum. Arbeidet har vært omfattende og omhandlet en rekke ulike 
konsepter for transport av PL vekk fra elven. Logistikkløsningen som er valgt innehar 1: 
vei fra Pumpehuset til innløpet av Evjenholla på elveforbygningen, 2: rør fra vei til fellen, 
3: transportbånd til rør fra fellen og to nye fangstbur.  
 
Styret vedtok at PL skal fraktes ut på øst-siden av elven og at man skal jobbe for å 
finansiere opp kostandene med etableringen av en slik logistikk. Per dags dato er ikke 
finansieringen klar og man avventer blant annet priser på de ulike delene av 
transportkjeden. Rammen for investeringen ligger i dag på om lag 350.000 kr.  
 
Avhendingen av fisken har vært diskutert gjennom hele perioden. VJJFF etablerte i 
mai/juni kontakt med et selskap om salg av all fisk. Det ble gjennomgått forslag til 
kontrakt mv, men dette er ikke fulgt opp av tilbyder og VJJFF har derfor sett bort fra 
dette initiativet. Styreleder har derfor vært i dialog med Insula AS, som er et stort 
fiskeindustrikonsern for å få en avtale om avhending av pukkellaksen. Det jobbes nå 
sammen med dem for å få til ulike produkter, logistikkløsninger og salgsavtaler for 
PL’en. Det praktiske gjennomføringen av dette avhenger av realiseringen av 
logistikkløsningen valgt av styret. Parallelt med dette arbeidet har også Statsforvalteren 
jobbet med avhendingsløsninger for den biomassen som er planlagt tatt ut av elven 
sesongen 2023.  

Dugnad 
Selv om foreningen har fått felle og skal ansette 4 fellerøktere må vi belage oss på noe 
dugnadsarbeid kommende sesong.  
 
Det vil måtte fiskes med garn/not nedenfor fellen i perioder med stor oppgang. Det 
samme må gjøres mot slutten av sesongen for å begrense gyting i nedre del av 
vassdraget.  

Presse 
VJJFF har hatt bred pressedekning under årets sesong. Dette særlig i forbindelse med 
besøk av statssekretærer fra Miljødepartementet, Statsforvalteren, Nasjonal 
kompetansegruppe for pukkellaks, i forbindelse med rekordlaks fanget i elven og 
pristildelingen til dagligleder.  
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Neste års utfordringer og gjøremål   
Dette kapitlet omhandler faste gjøremål og identifiserte utfordringer per dags dato for 
VJJFF.  

Hytter 
Styret legger ikke opp til at det skal planlegges utbedringer for sesongen 2023 grunnet 
arbeidet vi forventer med pukkellaksen.  
 
Det nevnes likevel at dersom man ser tid og kapasitet åpner styret for at arbeid med 
hyttene kan gjøres.  

Søppelhåndtering  
Det bør vurderes hvor mange søppeldunker som det er behov for og regler for hva man 
kan kaste i dem. Dette for å lette arbeidsmengden med tømming.  

Utedo 
VJJFF har et utedo som ikke er tatt i bruk ved hytten i Brokulpen. Dette doet kan flyttes 
høyrere opp i elva, for eksempel til Aldonen, hvor det er stor trafikk. 

Desinfiseringen (VIKON) 
VJJFF bør kjøpe inn VIKON om lageret ikke er tilstrekkelig for ny sesong.  

Kortsalg, system og ny avtale/leverandør 
VJJFF er fornøyd med kortsalgssystemet slik det fungerer per i dag. Det vil ikke være 
hensiktsmessig å bruke mer utviklingstid/arbeid med dette systemet, da FEFO jobber 
med etableringen av et felles kortsalgssystem for alle forpakterne.  

Vakthold sesongen 2023 
Daglig leder har ansatt to vakter for sesongen 2023, Alexander Noren og Tom Martinsen 
Åsen. Begge har vært vakter tidligere og styret er fornøyd med ansettelsene med tanke 
på erfaring med pukkellaks og felle samt deres kjennskap til elva.  

Pukkellaks 
Utfordringer: Det er gjort et meget omfattende arbeid med å få på plass felle, 
driftskonsept og valg logistikk løsning. For sesongen 2023 må arbeidet med logistikken 
gjennomføres. Per dags dato er ikke investeringer til logistikk dekt fult ut.  
Statsforvalteren vil dekke innkjøp at ekstra fangstbur, med det resterende må VJJFF 
mest sannsynlig finne ekstern finansiering til.  
 
Arbeidet i fellesutvalget har vært bra i organiseringen av fellesprosjektet herunder 
lokaliseringen av fellen, montering og demontering. Det har vært utfordrende å ha 
framdrift over lang tid i utvalget og da med tanke på utarbeidelser av driftskonsept og 
logistikk-konsepter. Dette har vært et omfattende arbeidet og erfaringen er at slikt 
prosjektarbeidet bør organiseres annerledes i framtiden. Det krever mye arbeidet over 
lengre perioder og dette er ikke alltid forenelig med dugnadsarbeid.  
 

Hjemmeside 
VJJFF har pr i dag en hjemmeside som driftes av daglig leder og styret. Hjemmesiden er 
godt besøkt og gir medlemmer og andre god informasjon om elva og foreningen. 
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Utfordring: VJJFF har ikke har muligheten til å prioritere oppfølgningen av hjemmesiden 
i like stor grad som Facebook siden. Dette skal styret se på kommende periode.  
 

Fisketrapper og fisketellere 
VJJFF har behov for vedlikehold av fisketrappene. Utfordringene er beskrevet i tidligere 
styresaker og sesongevaluering 2020. VJJFF søkte om støtte fra FEFO til utbedring av 
fisketrappene i Tredjefossen. Støtten ble innvilget, men tiltaket er ikke gjennomført. 
Styreleder vurderte muligheten for å få gjennomført en større dugnad i å gjennomføre 
prosjektet ikke ville være reelt og har i brev til FEFO bedt om at støtten overføres neste 
år. Dette har FEFO støttet og VJJFF kan derfor gjennomføre prosjektet neste år.  
 
Videre bør de andre fisketrappene utbedres påfølgende år. Det vurderes ikke som reelt 
kapasitetsmessig å gjennomføre flere fisketrappeprosjekter samme år.  
 
Man ønsket i 2020 følgende: «Det er et ønske fra daglig leder om å få på plass et 
samarbeid med myndighetene hvor man filmer laksen i fisketrappene. Dette er gjort i 
andre elver. Utover dette vil det ikke være nødvendig å investere i nye fisketellere, med 
mindre det finnes systemer som lett kan monteres i fisketrappene og som også teller 
vesentlig bedre enn de foreningen har i dag.» Dette er ikke fulgt opp inneværende sesong 
og styret vil vurdere om man skal sette i gang et slikt arbeid.  

Avslutning  
Styret har ønsket å evaluere sesongen 2022. Dette for å sikre utvikling av driften av 
forpaktningen og bedre identifisere utfordringene som venter.  
 
Foreningen har en rekke vedlikeholdsoppgaver foran seg som vil kreve planlegging og 
dugnadsarbeid. Både fisketrappene og hyttene har behov for vedlikehold. En hytte er 
revet, men det gjenstår fortsatt tiltak som bør iverksettes for å opprettholde en god 
logistikk for vaktene.  
 
Foreningen må også vurdere hvordan man legger til rette for besøkende i elven. Både 
tiltak som søppeltømming, gapahuker, fiskehåver m.m må gjennomgås for å sikre en 
bedre tilrettelegging.  
 
Uttaket av laks har en negativ tendens og da særlig antallet hunnlaks er svakt i elven. 
Nasjonalt er villaksen rødlistet. Foreningen må derfor vurdere hvordan man ønsker å 
imøtekomme denne tendensen og hvilke tiltak man mener vil være med på å bygge opp 
bestanden. Dette må skje i samarbeid med medlemmer, FEFO og myndigheter for å sikre 
faglig forsvarlighet og forankring blant medlemmer og fiskere i elven. På den måten kan 
slike tiltak gi effekt og bli vellykket.  
 
Pukkellaksen vil også bli en del av forpaktningen av VJJFF. Det er viktig og fortsatt kurse 
foreningen og tilegne seg kompetanse om denne «nye» arten, slik at man kan forvalte 
elva på en god måte også i framtiden. Denne nye arten vil også for de kommende 
sesongene kreve en stor dugnadsinnsats av medlemmene, og vassdraget må derfor sikre 
at dette kan gjøres på en god og effektiv måte. Målet må være at vassdraget er rent for 
pukkellaks og at vi på den måten kan ivareta tradisjonene med fisket i vassdraget for 
lokalbefolkningen. 
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Styret må ansette nye medarbeidere, og legge til rette for kunnskapsoverføringer og ny 
kunnskap i foreningen. Dette gjøres i dag gjennom kursing av medlemmer og denne 
jobben må fortsette.  
 
Foreningen har en god økonomi og økonomistyringen har gode muligheter for å bli 
bedre ettersom man får bedre oversikt over hva elvedriften krever av ressurser. VJJFF 
har også en stor medlemsmasse som bidrar godt til foreningen. Dette er viktig og styret 
må fortsette jobben med å legge til rette for våre medlemmer, slik medlemmene i 
fellesskap kan fortsette å utvikle og fornye Vestre Jakobselv jeger- og fiskeforening.  
 
Styret vil takke alle som har bidratt denne sesongen for vassdraget. Innsatsen har vært 
eventyrlig og styret er svært takknemlig for all jobb som er gjort under årets 
fiskesesong.  
 
 
 
For styret 
 
Willy Pedersen  
Styreleder  
 
Jan 2023  
 


